
P r o t o k ó ł    N r  XXXI/09 
z obrad XXXI sesji Rady Miasta Hajnówka, 

która odbyła się 24 listopada  2009  r. 
w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Hajnówka 

przy ul. Aleksego Zina 1 w godz. 15.00- 19.20 
Stan osobowy Rady-21 

Obecnych – 18 
Nieobecny usprawiedliwiony – 3 

/Ryszard Sokołowski , 
Wiktor Sacharczuk 

Grzegorz Tomaszuk / 
Radni obecni na sesji : 

1. ALICJA CHANIŁO 
2. GRAŻYNA  DYMI ŃSKA  
3. JOLANTA EWA KULPA - KRZYCKA 
4. LEONARD  KULWANOWSKI 
5. PIOTR  MARKIEWICZ 
6. WIERA MASAJŁO 
7. BOGUSŁAW SZCZEPAN ŁABĘDZKI 
8. JAKUB  OSTAPCZUK 
9. EUGENIUSZ BOŁTROMIUK 
10. WIESŁAW RAKOWICZ 
11. GRZEGORZ  SUREL 
12. ZDZISŁAW WIATROWSKI 
13. MICHAŁ SZPAKOWICZ 
14. WIKTOR DZIK 
15. MIKOŁAJ SZAREJKO 
16. EUGENIUSZ SACZKO 
17. WALENTYNA OSTASZEWSKA 
 Nieobecny usprawiedliwiony 
1. WIKTOR  SACHARCZUK 
2. RYSZARD SOKOŁOWSKI 
3. GRZEGORZ TOMASZUK 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 Ponadto w sesji udział wzięli Pan Anatol Ochryciuk – Burmistrz 

Miasta Hajnówka, Skarbnik Gminy Halina Nowik  , Sekretarz Gminy 
Jarosław Grygoruk , radca prawny – Marzanna Sołtys , Michał Betlej 
Dyrektor Gryfskand Zakład Produkcji W ęgli Aktywnych , Pani Ewa 
Jakubas specjalista ds. ochrony srodowiska, pracownicy Urzędu Miasta 
Hajnówka  , Przewodniczący Rad Osiedla / lista obecności załącznik nr 2/ 



oraz przedstawiciele lokalnej prasy i mediów , związków zawodowych i 
mieszkańców.        
Do punktu 1 porządku obrad  
Obrady otworzył oraz im przewodniczył Pan Leonard Kulwanowski – 
Przewodniczący Rady Miasta Hajnówka , który po powitaniu obecnych 
stwierdził , iż w sesji uczestniczy 17 radnych co stanowi quorum by obrady 
były prawomocne . 
Do punktu 2 porządku obrad 
Porządek obrad wraz z materiałami radni otrzymali w statutowym 
terminie. Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie projekt porządku 
obrad . Za zaproponowanym porządkiem głosowało 17 radnych , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było , w głosowaniu udział wzięło 17 radnych  
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Miasta Hajnówka. 
4. Interpelacje . 
5. Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 

13.10.2009 r.- 10.11. 2009 r. 
6. Gryfskand spółka z o.o. - perspektywy rozwoju   Zakładu w 

Hajnówce oraz zamierzenia w kierunku ograniczenia lub pełnej 
eliminacji jego ujemnego oddziaływania na środowisko przyrodnicze  

7. Informacja o zaległościach podatkowych stopniu ich ściągalności 
oraz podejmowanych przedsięwzięciach w tym zakresie . 

8. Informacja o realizacji inwestycji miejskich. 
9. Podjęcie  uchwał w sprawach : 
 A/ uchwalenia programu współpracy miasta Hajnówka  z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa 
w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2010 r. , 

 B/ wyrażenia zgody na udzielenie Spółdzielni Mieszkaniowej 
bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności , 

 C/ wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości 
stanowiącej własność Skarbu Państwa w użytkowaniu wieczystym 
Gminy Miejskiej Hajnówka , 

 D/ zmian w budżecie miasta na 2009 r., 
 E/ uchylenia uchwały Nr XXX/173/09 Rady Miasta Hajnówka z dnia                      

27 października 2009 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej . 
10. Wolne wnioski, zapytania . 
11. Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski , zapytania . 
12. Zamknięcie obrad . 

 
 Do punktu 3 porządku obrad  



Protokół  z obrad XXX sesji Rady Miasta Hajnówka radni przyj ęli przy 16 
glosach za , głosów przeciw nie było , 1 radny wstrzymał się od głosu w 
glosowaniu udział wzięło 17 radnych . 

 Do punktu 4 porządku obrad 
Interpelacje zgłosili : 
Radna Walentyna Ostaszewska - czy jest zasadny nakaz skrętu w prawo przy 
sklepie Biedronka (ul. Batorego)? Kierowcy zachowują się tam bardzo różnie. 
Radny Zdzisław Wiatrowski - podczas spotkania z mieszkańcami os. Fabryka 
Chemiczna były zapewnienia o realizacji pewnych inwestycji  a chodzi mi min. 
o oświetlenie ul. Jana Filipczuka, budowę kanalizacji jak wygląda ta sprawa 
gdyż w projekcie budżetu nie zostały ujęte środki na te zadania .  

 Do punktu 5 porządku obrad 
Informacja o działalności Burmistrza Miasta Hajnówka  w okresie 13.10.2009 
r.- 10.11. 2009 r. – załącznik nr 3. 
Pytania zgłosili : 
Radna Grażyna Dymińska – czy w informacji o przyznaniu pieniędzy z NPPDL 
nie wkradł się błąd bo podana jest moim zdanie  zbyt mała kwota 
dofinansowania – 1.538 zł? Kto z przedsiębiorców został zaproszony na 
seminarium „Wschód Biznesu 2”? Czy zaproszono tylko wybranych czy tez 
przekazano zaproszenia wszystkim  ? 
Radna Alicja Chaniło - jakie zmiany przepisów nastąpią w gospodarce 
odpadami? 
Burmistrz Miasta Anatol Ochryciuk - w informacji je st błąd, kwota 
dofinansowania wynosi 1.538.500 zł. Spotkanie zostało zorganizowane przez 
biuro Podlaskiej Agencji Rozwoju Regionalnego i to ono wysyłało zaproszenia 
do przedsiębiorców. Było to podsumowanie pewnego etapu gospodarki 
odpadami w woj. podlaskim. Wiodącą inwestycją jest nadal ZZO Dubiażyn, 
zakłady pomocnicze będą w Siemiatyczach i w Hajnówce. 
Radny Wiktor Dzik - jak przebiega budowa Zakładu Zagospodarowania 
Odpadó? 
Burmistrz Miasta  - zakończenie budowy hali i innych obiektów planowane jest 
na koniec I kwartału 2010, skompletowanie osprzętu zajmie ok. 6 tygodni, 
zagospodarowanie terenu odbędzie się w II kwartale 2010 r.  

 Do punktu 6 porządku obrad 
Zamierzenia zakładu „Gryfskand” w kierunku ograniczenia lub pełnej 
eliminacji ujemnego oddziaływania na środowisko przyrodnicze  przedstawił 
Pan Michał Betlej -  dyrektor „Gryfskandu” - z wyks ztałcenia jestem 
chemikiem – technologiem, na stanowisku dyrektora w Hajnówce po raz drugi. 
Emisja gazów do atmosfery zwiększyła się na początku 2008 r., od tamtego 
czasu następuje stałe, znaczne jej zmniejszenie. Ostatnio opracowaliśmy sposób 
na utylizację przykrych zapachów i od końca października został on 
wprowadzony – przepraszam wszystkich, że nastąpiło to tak późno. 
Kilkakrotnie zdarzyło si ę tak, że przypisano nam wytwarzanie nieprzyjemnych 
zapachów, ale pochodziły one z innych źródeł; nie jest moją sprawą 
wskazywanie sprawców. Otrzymaliśmy z UM nakaz oczyszczenia rowu 
odprowadzającego wody opadowe; zrobiliśmy to, a przy okazji stwierdziliśmy 
obecność dwóch rur, były też w rowie ślady po farbie. Ścieki odprowadzamy do 
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji , mieliśmy trudności z 
dotrzymaniem parametrów, niektóre problemy rozwiązaliśmy, inne 
wyeliminujemy do końca roku. 



Pytani zgłosili : 
Radny Bogusław Łabędzki - cieszy mnie fakt , ze  problem nieprzyjemnych 
zapachów został wyeliminowany ale w sobotę w godz. 1100 – 1400 zapachy 
pojawiły się, czy to będzie się powtarzać i jak często ?  
Michał Betlej - w sobotę nie my byliśmy sprawcami. Raz w miesiącu filtr jest 
czyszczony i wówczas zapachy mogą się pojawić. 
Radny Bogusław Łabędzki –czy jest szansa na poprawę estetyki zakładu, 
rozwiązanie problemów związanych z gospodarka wodno-ściekową jak też  
odzyskiem i unieszkodliwianiem  odpadów by  było to bezpieczne i nieuciążliwe 
dla mieszkańców ? 
Michał Betlej - plany są, natomiast nie ja jestem decydentem. 
Radny Bogusław Łabędzki - w jaki sposób zakład mógłby zrekompensować 
okolicznym mieszkańcom utrudnienia wynikające z funkcjonowania zakładu? 
Należałoby porozmawiać w tej sprawie z mieszkańcami . 
Michał Betlej - porozmawiam o tym z Zarządem. 
Radny Andrzej Popow - jak kryzys wpływa na funkcjonowanie zakładu i jakie 
są perspektywy rozwoju produkcji? 
Michał Betlej - nasz zakład nie odczuwa skutków kryzysu, jest coraz większe 
zapotrzebowanie na węgle aktywne do oczyszczania wody. Zatrudnienie wynosi 
obecnie 118 osób, zwolnień nie planujemy, nie wykluczam zwiększenia 
zatrudnienia w przyszłości. 
Radny Wiktor Dzik - należy zwrócić uwagę, żeby nieprzyjemne zapachy nie 
zdarzały się podczas ważnych imprez. 
Michał Betlej - ma pan oczywiście rację, być może czyszczenie filtrów 
przeniesiemy na porę nocną. 
Radny Zdzisław Wiatrowski - podczas spotkania z mieszkańcami wskazywano, 
że trudności z założeniem kanalizacji wynikają z niemożliwości dogadania się z 
dyrekcją „Gryfskandu”. Jak ten problem wygl ąda ? 
Michał Betlej - nie jest mi znany ten problem. 
Jarosław Wilczyński - założyliśmy komitet mieszkańców i postanowiliśmy ostro 
zawalczyć z „Gryfskandem”. Zgłosili śmy do Prokuratury sprawę o zatruwanie 
powietrza związkami cyjanowymi. Prokuratura Rejonowa w Hajnówce 
wykazała się całkowitym brakiem znajomości podstawowych zasad pracy 
dochodzeniowo – śledczej. W naszej ocenie Prokuratura powinna przesłuchać 
wszystkich podpisanych pod doniesieniem o podejrzeniu przestępstwa . 
Niektórzy z nich np. ….. ma 20 letni staż pracy w Zakładach Suchej Destylacji 
Drewna w Hajnówce (poprzednik Gryfskandu) i duży zasób wiadomości na 
temat procesów technologicznych , zwrócić się o wydanie opinii na temat 
wpływu na środowisko i organizmy żywe procesu edukacyjnego w zakładzie „ 
Gryfskandu” - do Instytutu chemii Wojskowej Akademi i Technicznej w 
Warszawie , co zasugerował pokrzywdzony Jarosław Wilczyński , lub innego 
postronnego eksperta , jeżeli nie były wystarczające opracowania prof. Stefana 
Pawlikowskiego i Błażeja Roga , sporządzić sugerowaną również przez 
J.Wilczyńskiego mapę zachorowalności na górne drogi oddechowe w zależności 
od odległości jaka dzieli miejsce zamieszkania chorego od fabryki oraz ustalić 
stan zachorowalności na 1000 mieszkańców w mieście Hajnówka w porównaniu 
z innymi gminami powiatu. Prowadzący czynności wyjaśniające asp. Tkaczuk 
obiecał , że taką mapę wykona osobiście i słowa nie dotrzymał , ustalić w USC 
w Hajnówce dane dotyczące przeciętnej długości zycia mieszkańców Hajnówki 
i porównać ze średnia krajową . Posiadane przez nas dane , uzyskane od 



opiekuna cmentarza rzymsko-katolickiego w Hajnówce obejmuja okres lipie 
2006- styczeń 2008 i dotyczą 153 pochówków , gdzie przeciętną długość życia 
wyniosła 47 lat, prowadzący czynności powinien dogłębnie zapoznać się z 
treścią książki pt. „ W ęgiel aktywny” Heleny Jankowskiej , PWT Warszawa 
1995, by być merytorycznie przygotowanym do prowadzenia sprawy, a nie 
uważać że Wilczyński dostarczył mu ją „ do poczytania „ ( vide notatka 
urzędowa z dn. 24.07.2008 r. ), prowadzący czynności nie powinien pod żadnym 
pozorem a tym bardziej na tym etapie sprawy i takiej formie , rozmawiać z 
podejrzewanym o popełnianie czynów zabronionych , dyrektorem – 
prokuratorem Czesławem M . Szejn w jego gabinecie gdyż:  
-dyrektor nie mógł „kala ć własnego gniazda” i obciążać samego siebie tym 
bardziej , że nie musiał obawiać się odpowiedzialności z art. 233 K.K                                         
mógł poczuć się nobilitowany do roli jedynego znawcy zagadnienia i dostrzec 
brak wiedzy policjanta w powyższej materii. Prokuratura powinna , jeśli ju ż do 
takiej rozmowy doszło, zwrócić uwagę na fakt , iż te nieszkodliwe i nietrujące 
opary – zdaniem dyrektora związki- spowodowały korozje blach instalacji , 
która kierowała opary- wyziewy suchej destylacji węgla kamiennego i melasy , 
do komory spalania . Awaria ta miała miejsce w ok 3 lata temu i zgodnie z 
decyzją Starosty Hajnowskiego z dnia 19.01.2006 r. dotycząca emisji gazów i 
pyłów rozdział I pkt.5 ( 3 kserokopie decyzji znajdują się w aktach sprawy, np. 
str.90) „ awaria systemów odpylających lub redukujących zanieczyszczenia 
technologiczne ze spalania odpadowych produktów paro-gazów” powinna 
skutkować „ całkowitym zamkni ęciem urządzeń i postój awaryjny az do 
momentu naprawy i sprawnego działania urządzeń i instalacji „ . Ponadto 
rozdz. II pkt 1 zobowiązuje dyrektora do „ informowania Wojewódzkiego 
Inspektora Ochrony Środowiska oraz organu ochrony środowiska o 
występujących zakłóceniach w pracy urządzeń ochronnych ograniczających 
wprowadzenie substancji do powietrza „ . Cytowane wyżej przepisy nie były i 
nie są respektowane, powinna zwrócić uwagę na fakt zużywania przez „ 
Gryfskand” w skali roku ok 6600 ton węgla i koksu ( średnio 18 ton koksu na 
dobę ) czyli tyle ile zużywa rocznie 2200 domostw oraz na to , że do atmosfery 
dostaje się – w majestacie prawa- 70 kg pyłów na dobę. Porównywanie zatem 
przez dyrektora pracy fabryki z emisją dymów z kominów domów , jest zwykła 
kpiną , gdyż czym innym jest termiczny rozkład węgla i melasy bez dostępu 
tlenu z powietrza niż swobodne spalanie węgla w palenisku pieca domowego. 
Przy produkcji „ Gryfskandu” tylko z dwóch małych k ominów jest 
emitowanych średnio na godzinę 50 kg substancji trujących , snujących się w 
postaci smogu , nie powinna sugerować się pomiarami stężenia i emisji spalin, 
przeprowadzonymi przez WIOŚ w Białymstoku , gdyż dotyczyły one jednego 
komina tj. XU 450-020 o średnicy 1,05 m i wysokości 25 m , a „Gryfskand” ma 
pozwolenie na korzystanie jeszcze z 5 kominów , którymi inspektorzy WIO Ś w 
Białymstoku nie interesowali się , a które wg naszej wiedzy są głównymi 
sprawcami skażenia środowiska . Ponadto , inspektorzy WIOŚ , o każdej 
zamierzonej kontroli musieli poinformować „ Gryfskand” z dwutygodniowym 
wyprzedzeniem i zakład mógł przygotować się do tej kontroli . W ramach 
prowadzonego śledztwa , inspektorzy mogli wejść do „ Gryfskandu” w asyście 
prowadzących śledztwo, bez uprzedzenia i dokonać stosownych pomiarów. 
Biorąc pod uwagę przedstawione wyżej argumenty, prosimy o uchylenie 
zaskarżonego postanowienia i przekazania sprawy – jeżeli to możliwe- do 
Prokuratury Rejonowej w Bielsku – Podlaskim , która podejdzie do sprawy 



dosłownie i w przenośni z „ pewnym dystansem „ . Nadmieniamy , iż nie jest 
nasza intencja fizyczna likwidacja fabryki a jedynie respektowanie przepisów 
prawa przez jej decydentów i ochrona mieszkańców Hajnówki oraz środowiska 
naturalnego , przed ubocznymi skutkami tak prowadzonej działalności 
gospodarczej przez podmioty , które mimo drastycznych spadków dochodów , 
tną dotacje na rozwój firmy ( z 1,524,000 zł w 2006 r, do 72,000 zł w 2007 
roku)wypłacając udziałowcom dywidendy na niezmienionym poziomie 100 % 
za udział. Na marginesie : 55,6% udziałów należy do firm i osób zamieszkałych 
na Zachodzie Europy ( Lichtenstein, Szwajcaria , Szwecja) W wielu folderach 
turystycznych , Hajnówka jest określana mianem wrót do Puszczy 
Białowieskiej o nieskazitelnie czystym i zdrowym powietrzu . I właśnie te słowa 
chcielibyśmy uwiarygodnić . Każdy człowiek ma prawo do życia w warunkach 
niezagrażających życiu i zdrowiu , a nie być poddawanym cierpieniom 
fizycznymi psychicznym poprzez wdychanie trujących substancji chemicznych . 
 Michał Betlej - posiadamy zgodę na regenerację węgli z filtrów wody i tylko 
takie regenerujemy. Dziś nie przeprowadza się procesu suchej destylacji węgla i 
melasy, technologia jest zupełnie inna, z dostępem powietrza. 
Anna Birycka- Przewodnicząca Rady Osiedla Placówka - mamy dość ciągłego 
wdychania tych zapachów. Czy to nie jest taka taktyka, żeby ciągle zmieniać 
dyrektorów? 
Michał Betlej - też chciałbym znać odpowiedź na to pytanie.  

 Do punktu 7 porządku obrad 
Informacja o zaległościach podatkowych stopniu ich ściągalności oraz 
podejmowanych przedsięwzięciach w tym zakresie – załącznik nr 4. 
Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały materiał  a  Komisja Spraw 
Społecznych  zgłosiła wniosek do Burmistrza Miasta Hajnówka  by opracował 
program wspierania przedsiębiorczości w ramach pomocy publicznej ze 
szczególnym uwzględnieniem przedsiębiorców tworzących nowe miejsca pracy . 
Radni jednogłośnie  przyjęli przedmiotowy materiał / za 18 , przeciw – 0 , 
wstrzymało – 0 , głosowało 18 radnych / .  

 Do punktu 8 porządku obrad 
Informacja o realizacji inwestycji miejskich załącznik nr 5. 
Komisje Rady pozytywnie zaopiniowały materiał  a  Komisja Spraw 
Społecznych  zgłosiła wniosek do Burmistrza Miasta Hajnówka  - opracować 
plan umiejscowienia ścieżek rowerowych na terenie miasta Hajnówka  z 
uwzględnieniem połączenia ich z istniejącymi szlakami turystycznymi na 
terenie Puszczy . 
Pytania zglosili ; 
Radna Walentyna Ostaszewska – dlaczego ujęto realizacje drogi przy torach           
/ tzw. Przytorowa/ a nie realizuje się drogi wokół szpitala ? 
Burmistrz Miasta – to temat do dyskusji na sesji budżetowej . 
Radny Bogusław Łabędzki -  czy to prawda , ze sprawa związana z gruntem 
przeznaczonym na zbiornik znajduje się w prokuraturze ? czego sprawa 
dotyczy ? Jak widać problem z tym gruntem jest a my wydajemy środki na 
dokumentację . 
Burmistrz Miasta -  złożone zostało doniesienie i prokuratura wszczęła 
postępowanie wyjaśniające . Dotyczy ono  darowizny z 2005 r. Zorganizowano 
spotkanie wspólnoty na której odbudowano organy . Ponownie wspólnota 
przekazała w formie darowizny grunty w tej dzielnicy . Dokumentacja na 
zbiornik jest wykonana i przychodzi czas na podjęcie  realizacji tego zadania. 



Ważnym zadaniem jest pozyskanie środków na to zadanie , w sprawę 
zaangażowany jest Wojewódzki Zarząd Melioracji .  

 Do punktu 9 porządku obrad 
 A/ Radni po pozytywnych opiniach komisji jednogłośnie przyjęli projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy miasta Hajnówka  z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o których mowa w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i 
o wolontariacie na 2010 r. . Za 17 przeciw – 0 , wstrzymało – 0 , glosowało 
17 radnych . 
Uchwała Nr XXXI/178/09 w sprawie uchwalenia programu współpracy 
miasta Hajnówka  z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2010 r. – załącznik nr 
6. 

 B/ Po pozytywnych opiniach komisji  dotyczących projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na udzielenie Spółdzielni Mieszkaniowej 
bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego w 
prawo własności  glos zabrała radna Grażyna Dymińska , która zgłosiła 
wątpliwość prawną dotyczącą opłaty – czy zobowiązanie  Spółdzielni 
Mieszkaniowej do jednorazowej wpłaty należności jest zgodne z ustawą , 
która zakłada , że może być ona rozłożona na raty , czy to jest właściwy 
zapis i czy z tego powodu nadzór nie uchyli uchwały ? 
Eugenia Ostapczuk – radca prawny – projekt uchwały jest zgodny ze 
złożonym wnioskiem Spółdzielni Mieszkaniowej  i nie widzę problemu . 
Radni przy 15 głosach za  , głosów przeciw nie było , 2 radnych wstrzymało 
się od głosu przyjęli projekt . W głosowaniu udział wzięło 17 radnych . 
Uchwała Nr XXXI/179/09 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
Spółdzielni Mieszkaniowej bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa 
użytkowania wieczystego w prawo własności - załącznik nr 7. 

 C/ Po pozytywnych opiniach komisji radni przy 17 głosach za  , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było przyjęli projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiącej 
własność Skarbu Państwa w użytkowaniu wieczystym Gminy Miejskiej 
Hajnówka ,. W głosowaniu udział wzięło 17 radnych . 
Uchwała Nr XXXI/180/09 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa w 
użytkowaniu wieczystym Gminy Miejskiej Hajnówka - załącznik nr 8. 

 D/ Po pozytywnych opiniach komisji radni przy 13 głosach za  , głosów 
przeciw nie było , 4 radnych wstrzymało się od głosu przyjęli projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2009 r.. W głosowaniu 
udział wzięło 17 radnych. 
Uchwała Nr XXXI/181/09 w sprawie zmian w budżecie miasta na 2009 r -
załącznik nr 9. 

 E/ Po pozytywnych opiniach komisji radni przy 17 głosach za  , głosów 
przeciw i wstrzymujących nie było przyjęli projekt uchwały w sprawie 
uchylenia uchwały Nr XXX/173/09 Rady Miasta Hajnówka z dnia                   
27 października 2009 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej . 
Uchwała Nr XXXI/182/09 w sprawie uchylenia uchwały Nr XXX/173/09 
Rady Miasta Hajnówka z dnia  27 października 2009 r. w sprawie 
udzielenia pomocy finansowej – załącznik nr 10. 



 Do punktu 10 porządku obrad 
Wolne wnioski, zapytania zgłosili : 
Radna Alicja Chaniło - z odstojnika PWiK i z okolic OSM rozchodzą się 
nieprzyjemne zapachy. 3 października wpłynął protest mieszkańców na 
budowę składowiska – do tej pory brak jest odpowiedzi.  
Radny Andrzej Popow - drzewo przy skrzyżowaniu ulic 3 Maja i Armii 
Krajowej utrudnia widoczno ść. 
Radny Boguslaw Łabędzki - dane osobowe kandydatów na stanowiska w Parku 
Wodnym na stronie internetowej były zbyt obszerne bo zawierały adresy . Czy 
to prawda, że księgowe ze szkół mają zostać przeniesione do UM gdzie ma być 
stworzony zespół oświaty ? Z uwagi na skargi i protesty mieszkańców 
mieszkających przy planowanym składowisku odpadów  wnioskuję o 
zorganizowanie do 5 grudnia spotkania z mieszkańcami w sprawie 
składowiska. Problem ten budzi wiele wątpliwości co do finansowania , 
opiniowania przez Ekofundusz jak też możliwości zbierania odpadów z 
sąsiednich powiatów . Jest to sprawa bardzo ważna dla nas i ludzi tam 
mieszkających . Wątpliwości też budzi sprawa monitoringu zbiornika wodnego.  
Radny Mikołaj Szarejko - brak jest znaków informacyjnych wskazujących 
siedziby Sądu i Prokuratury. 
Radny Eugeniusz Bołtromiuk - przy ul. 11 Listopada i Lipowej jest za mało 
wiat. Należy zlikwidować słupy po linii energetycznej na łąkach Wspólnoty 
Dubińskiej. 
Radny Zdzisław Wiatrowski - mieszkańcy skarżą się, że PWiK po 
przeprowadzonych pracach nie doprowadza ulic do poprzedniego stanu. 
Radny Wiktor Dzik - przy kierowaniu inwestycji do r ealizacji należy brać pod 
uwagę kryteria ustalone przez Komisję Infrastruktury Komunalnej i 
Samorządu . 
Radna Alicja Chaniło - prosiłam o wprowadzenie ograniczenia prędkości na ul. 
Gajowej. W wiacie na Judziance jest za niska ławka i starszym mieszkańcom  
jest źle  tam siedzieć. 
Radna Grażyna  Dymińska – miasto ponownie nie było przygotowane na 
obchody święta narodowego , to nie były flagi narodowe tylko proporczyki ,  w 
związku z tym mam pytanie czy nie stać nas na większe flagi? Inne miasta 
obchody organizują z pełną powagą i starannością czas i pora by u nas tak było  
Radny Grzegorz Surel - przy wjeździe w ul. Jarzębinową są wyboje. W ul. 
Grunwaldzkiej jest zapadnięty asfalt. Kiedy nastąpi otwarcie krytej pływalni?  
Leonard Kulwanowski – proszę Burmistrza Miasta o przedstawieni informacji 
w sprawie składowiska , jak wygląda ta sprawa – czy były spotkania z 
mieszkańcami w tej sprawie ? 

 Do punktu 11 porządku obrad 
Odpowiedzi na interpelacje, wolne wnioski, zapytania udzielił Burmistrz - 
zasadny jest nakaz skrętu w prawo. Należy zastanowić się nad modernizacją 
starej linii w ul. Filipczuka. PWiK ma plany skanalizowania osiedla. 
Sprawę zapachów przekażę do PWiK. Jeżeli drzewo ogranicza trójkąt 
widzenia, należy zastanowić się nad jego usunięciem. Co do danych osobowych 
nie znam szczegółów, więc się nie wypowiem. Nosimy się z zamiarem powołania 
zespołu ekonomicznego szkół, żeby zmniejszyć koszty, ale to na razie 
przymiarki. Trudno mi odpowiedzieć, jak umieścić takie tablice, może oznaczyć 
siedziby na mapach. Podzielam potrzebę ustawienia wiat, słupy zostaną 
usunięte, kiedy rozpoczną się tam prace. Przekażę PWiK, żeby pozostawiali 



porządek po wykonanych pracach. Osobą odpowiedzialną za złożenie budżetu 
jest burmistrz, obowiązują mnie określone przepisy, a wnioski mogą być tylko 
wskazówką. Na terenie zabudowanym obowiązuje prędkość 50 km/h, 
ograniczenie jej do 30 km/h nie rozwiąże problemu, a pozostanie kwestia 
przestrzegania ograniczenia. Wyjaśnię sprawę niskiej ławki. Podzielam 
zastrzeżenia co do wielkości flagi. Przyjąłem uwagę do ul. Jarzębinowej, gorzej 
jest z zapadliskiem, ponieważ może to być wypłukiwanie gruntu. Wykonawca 
finiszuje na placu budowy, jest powołany dyrektor, grupa pracowników 
technicznych. Otwarcie nastąpi po 15. grudnia; chcielibyśmy, żeby niedługo po 
otwarciu pływalnia przyjmowała klientów. Radny Łabędzki podchodzi do 
tematu zbyt emocjonalnie i nakazuje mi spotykać się z mieszkańcami . 
Spotykaliśmy się z mieszkańcami, wyjaśnialiśmy, tłumaczyliśmy. Jeśli chodzi o 
listy podpisów były one u mnie , były tez kierowane do różnych instytucji . 
Analizowałem sprawę – ale skoro są takie potrzeby  miasta  i jeśli odstąpimy od 
tego zadania to co w zamian ? Czy mamy odpady wozić np. do Mławy i czy one 
zostaną  przyjęte to inna kwestia . Pan  panie Łabędzki dużo mówił i mylił wiele 
kwestii . Sortownie budujemy przy wsparciu Ekofunduszu  i on nie ma do pola 
składowego , nie może nam w tej kwestii nic nakazać. To nasza inwestycja , 
która ma uwzględniać nasze potrzeby . Gdyby Dubiażyn był bliski realizacji to 
nie podjelibyśmy się realizacji tego zadania  i czy Dubiażyn wyjdzie czy też nie 
musimy zagospodarować nasze odpady , które jeszcze 2 lata możemy 
magazynować na Poryjewie a potem je składować . Co robić ?  Uczestniczyłem 
w sesji Rady Gminy, byli na niej sołtysi okolicznych wsi. Listy protestacyjne 
były wysyłane do wszelkich możliwych instytucji. To jest nasz problem, musimy 
zagospodarować własne odpady. Wszystkie procedury zostały zachowane. 
Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska zażądała dokładnych wyjaśnień i 
wydała pozytywną opinię. Musimy zrealizować tę inwestycję, nie ma innej 
alternatywy. My możliwości realizacji tej inwestycji nie możemy zaniechać . 
Przewodniczący Rady poddał pod glosowanie wniosek radnego Łabędzkiego  
Za wnioskiem głosowało 4 radnych , przeciw – 11 , 2 radnych wstrzymało się od 
głosu , w głosowaniu udział wzięło 17 radnych . Wniosek upadł. 
Przewodniczący Leonard  Kulwanowski wręczył Burmistrzowi pamiątkowy 
medal i przekazał podziękowania od ZNP za wsparcie obchodów 70 - lecia 
tajnego nauczania.      

 Do punktu 12 porządku obrad 
Na tym obrady zakończono . 

 


